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پایان حسرت ؟

در قهرمانی آسیا بود. 
بوکــس ایران با تصمیمــات غلط و 
مشکلاتی که کرونا به وجود آورد، فقط 
دو ســهمیه بــرای المپیــک بــه دســت 
آورد کــه دانیال شــه بخش در وزن 57 
کیلوگرم و شاهین موسوی در وزن 75 
کیلوگرم هستند، اما همین دو بوکسور 
امیدهــای زیادی را زنده کردند. شــاید 
اگــر کرونــا نبود و شــاید اگر فدراســیون 
جهانی و کمیته ی بین المللی المپیک 
الان  می گرفتنــد،  بهتــری  تصمیــم 
بوکس ایران بیش از دو سهمیه داشت 
میثــم  و  احمدی صفــا  امیــد  شــاید  و 
قشــلاقی هــم عضــو ایــن تیــم  بودند، 
امــا بااین حــال بــا همیــن دو ســهمیه 
امیدهــا زنده شــد، چون بوکــس ایران 
آســیا خــوش درخشــید  در قهرمانــی 
پــا  از  را  قــزاق  حریفــان  توانســت  و 
دربیــاورد. این برای اولین بار در تاریخ 
بــود کــه قهرمانان جهــان و المپیک از 
قزاقســتان، مقابــل بوکســورهای ایران 
شکســت خوردند و حــالا همین باعث 
شده تا همه امید داشته باشند که یک 
نتیجه ی تاریخــی در توکیو رقم بخورد 
و بــرای اولین بار بوکس ایران به مدال 

دست پیدا کند. 

امیــد برای کســب مدال در این رشــته 
وجود نداشت. 

حتــی روزی کــه بابــک مقیمــی در 
المپیــک آتلانتــا بــه یک قدمــی مدال 
رســید و یا در ســال 2008 کــه مرتضی 
سپهوند در مصاف با بوکسور دومنیکن 
به یک قدمی مدال المپیک رســید اما 
بــاز هــم نــاکام مانــد و به قهرمــان آن 
بازی هــا از دومنیکــن باخــت هــم بــه 
اندازه ی امروز امید برای کســب مدال 

در المپیک نداشت. 
حتــی وقتی مســابقات گزینشــی در 
ســال 2011 در قزاقســتان برگزار شــد و 
مشــتزن های ایرانی توانستند با قدرت 
بیشــترین تعداد ســهمیه را نســبت به 
دوره های اخیر بگیرند و علی مظاهری 
به همراه احســان روزبهانــی، به عنوان 
امیدهــای اصلی کســب مــدال تبدیل 
شدند هم به اندازه ی امروز امید برای 
کســب مدال در المپیک و پایان دادن 

به این حسرت وجود نداشت. 
چــه اتفاقــی افتاده که تا ایــن اندازه 
نگاه هــا به بوکــس تغییر کرده اســت؟ 
یک برنامه ریزی خوب فنی و مدیریتی 
با همکاری علیرضا اســتکی و حســین 
ثوری رخ داد که نتیجه ی آن درخشش 

بــرای  تاریــخ  بزرگــی  بــه  حســرتی 
طــول  در  دارد.  وجــود  ایــران  بوکــس 
تاریــخ برگــزاری بازی هــای المپیک و 
مســابقات جهانــی، هنــوز یــک مــدال 
بــه بوکــس ایران نرســیده و مشــخص 
هــم نیســت ایــن حســرت بــزرگ چه 
زمانــی و به چه شــکل تمام می شــود. 
این حســرت تا المپیک 2012 لندن به 
نوعــی دیگر برای کشــتی فرنگی ایران 
هم وجود داشت که این تیم نتوانسته 
بود به مدال طلای المپیک برســد، اما 
در لندن حســرت این تیم با سه مدال 
طلا بــه پایان رســید. در شمشــیربازی 
هم یــک چنین حســرتی وجــود دارد، 
اما شمشــیر بــازی این  بــار امید زیادی 
دارد که در مســابقات تیمــی بتواند به 
مدال المپیک برســد و این حســرت را 
تمام کند، اما بــرای بوکس چه اتفاقی 

رخ می دهد؟ 
مقصــودی  منوچهــر  روزی  کــه  از 
پیشکســوتان  از  تعــدادی  همــراه  بــه 
یــاوری و آقــای  امیــر  از جملــه  دیگــر 
حقیقت دوســت بــه دنبــال راه اندازی 
دوبــاره بوکــس بودنــد، تــا رســیدند به 
احمد ناطق نوری و حدود سی سال را 
با او ســپری کردند، به انــدازه ی امروز، 

بوکس و رسیدن به یک مدال تاریخی  

بدون حمایت کمیته 
کار پیش نمی رفت 

که  سختی هایی  تمام  وجود  با 
کرونا برای بوکس و سایر ورزش ها به 
بیشتر  کردیم  سعی  ما  آورد،  وجود 
برنامه های خود را پیش ببریم. اولین 
در  را  اردوها  که  بودیم  فدراسیونی 
اولین  و  کردیم  شروع  کرونا  شرایط 
فدراسیونی بودیم که در شرایط کرونا 
توانستیم یک تیم خارجی را به ایران 
سوریه  ملی  تیم  با  و  کنیم  دعوت 
اردوی مشترک برگزار کنیم. در تمام 
تمام  بودیم،  کرونا  درگیر  که  مدتی 
اردوها برگزار شد و سعی کردیم حتی 
یک روز را هم از دست ندهیم. در کنار 
قرنطینه،  حال  در  و  فشرده  تمرینات 
حمایت های معنوی و مادی زیادی از 
این تیم داشتیم. بعد هم یک اردوی 
کردیم  برگزار  ازبکستان  با  مشترک 
سال های  در  ممکن  کار  بهترین  که 
پایگاه  و  بوکس  خانه ی  در  بود.  اخیر 
مشترک  اردوی  ازبکستان،  قهرمانی 
تیم  هم  بعد  کردیم.  برگزار  آنها  با 
شد  آسیا  قهرمانی  مسابقات  راهی 
و  آمد  دست  به  خوبی  بسیار  نتایج  و 
همین حالا هم که برای افزایش توان 
روحی و روانی در اردوی کیش به سر 
تمرینی  شرایط  بهترین  در  می برند، 
حمایت  اگر  اما  دارند،  قرار  رفاهی  و 
کمیته ی ملی المپیک، وزارت ورزش 
نبود،  خصوصی  و  دولتی  نهادهای  و 
امسال  همین  نمی افتاد.  اتفاق  اینها 
دریافتی ما از کمیته ی ملی المپیک، 
سی درصد بیشتر از تفاهم نامه ای بود 
که امضا شده بود. بیشترین کمک را از 
کمیته ی ملی المپیک و وزارت ورزش 
دریافت کردیم. تفاهم نامه ای که بین 
فدراسیون  و  المپیک  ملی  کمیته ی 
و  میلیارد  یک  شد،  امضا  بوکس 
دویست میلیون تومان به طور تقریبی 
بود، اما دریافتی ما از کمیته به بیش 
از یک ونیم میلیارد تومان رسید. با این 
واقعا در گذشته وجود  که  حمایت ها 
برنامه های  تمام  توانستیم  نداشت، 
متاسفانه  اما  ببریم،  پیش  را  خود 
کرونا آسیب بزرگی به بوکس زد. لغو 
شیوع  به دلیل  گزینشی  مسابقات 
کرونا در فرانسه، باعث شد تا بهترین 
سهمیه ها  افزایش  برای  را  فرصت 
در  قشلاقی،  میثم  بدهیم.  دست  از 
قهرمانی آسیا چهار بوکسور را شکست 
المپیک  در  نفر  چهار  هر  که  داد 
یک قدمی  تا  قشلاقی  دارند.  حضور 
اما چون فدراسیون  طلای آسیا رفت 
جهانی و کمیته ی بین المللی المپیک 
سال های  جهانی  رنکینگ  براساس 
2018 و 2019 تصمیم گرفتند، سهمیه  
دیگری به ما ندادند. اینکه مسابقات 
گزینشی لغو شد و قرار شد سهمیه ها با 
رنکینگ تقسیم شود، آسیب بزرگی به 
ما زد. اگر به رقابت های گزینشی اعزام 
را  سهمیه ها  می توانستیم  می شدیم، 
افزایش بدهیم. چهره هایی از بوکس 
در  دیگر  که  بودند  رنکینگ  در  ایران 

کنار تیم ملی نبودند.

    حسین ثوری رییس فدراسیون بوکس


